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Aan: College van Burgemeester & Wethouders in Weert 
 

 

Ons kenmerk: 21-001 

Betreft: GroenLinks en D66 willen dat de jongeren in Weert de aandacht krijgen die zij verdienen  

 

Datum: 22 januari 2021 

 

Geacht College, 

Uit vele onderzoeken blijkt dat kinderen en jongeren het meeste lijden onder de Corona-crisis: het 
percentage afgenomen contacten is het hoogste binnen deze groep waardoor jongeren eenzaamheid 
ervaren; jongeren hebben meer moeite bij het vinden van stageplaatsen en zij twijfelen over de 
waarde van het diploma nu de onderwijskwaliteit onder druk staat hetgeen tot somberheid leidt over 
hun toekomstperspectief; de sectoren waar vooral jongeren hun geld verdienen zoals de horeca en 
als ZZP-er staan zwaar onder druk terwijl de huren de laatste jaren sterk gestegen zijn; dit leidt tot 
financiële zorgen; er zijn nauwelijks sportactiviteiten of mogelijkheden om een avondje uit te gaan 
waardoor verveling toeslaat. Dit alles leidt tot grote mentale problemen onder jongeren. 

Om deze reden heeft het ministerie van VWS 58 miljoen ter beschikking gesteld waar gemeenten 
gebruik van kunnen maken. Vanaf 1 februari komt er een subsidiemogelijkheid van 15 miljoen 
beschikbaar voor projecten die de gemeente samen met een erkende Maatschappelijk Diensttijd-
organisatie en met jongeren kan aanvragen. In Weert bestaat al samenwerking tussen basisschool de 
Kameleon en de erkende MDT-organisatie IMCoach. Als de gemeente nu de dialoog met jongeren 
zoekt, lijkt het GroenLinks en D66 haalbaar om voor deze subsidie in aanmerking te komen.  

GroenLinks en D66 hebben dan ook de volgende vragen aan het College:  

1. Heeft het college in beeld hoe het met de geestelijke gezondheid van de jeugd en jongeren in 
Weert gesteld is? Zo ja, kunt u dit beeld delen met de gemeenteraad? Zijn daarin verschillen 
tussen de eerste en tweede coronagolf te bemerken?  

2. Op welke manieren wordt er samengewerkt tussen verschillende hulporganisaties? Hoe wordt 
gezorgd voor vroegsignalering als kinderen en jongeren te kampen hebben met klachten over 
hun geestelijke gezondheid?   

3. In de sectorrapportage GGZ van de Inspectie Gezondheid en Jeugd wordt aanbevolen dat GGZ-
instellingen en gemeenten meer samenwerken en overleggen op het gebied van dagbesteding 
van cliënten, aangezien dit in de eerste golf niet gebeurd is. In hoeverre is dit nu wel het geval? 

4. Hoe verloopt de communicatie over de (geestelijke) gezondheid van jongeren met 
onderwijsinstellingen in het primair, voortgezet en speciaal onderwijs? En zijn er contacten met 
MBO’s, hogescholen en universiteiten over Weerter kinderen en jongeren? Wellicht kan hierin 
samen opgetrokken worden?  

5. Is het college in gesprek of in overleg met de onderwijsinstellingen over het grote tekort van 
stageplekken? 

6. Ziet het college hierin een rol voor zichzelf en de gemeente Weert? Denk aan het faciliteren en 
zelf opnemen van meer MBO-stagiaires.  

7. Welke rol en functie hebben de leerplichtambtenaren? Informeren zij het college over de 
leerlingen en het (thuis)onderwijs tijdens deze lockdown? Zijn er signalen dat leerlingen  
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onvoldoende zijn toegerust om thuisonderwijs te volgen? Zo ja, welke signalen zijn dat en welke 
oplossingen zijn mogelijk?    

8. Is het college voornemens om zelf de dialoog met jongeren aan te gaan? Zo ja, hoe wilt u dit 
doen? Zo nee, waarom niet? 

9. Laat het college zich inspireren door de vele webinars die de VNG voor gemeenten organiseert 
om de dialoog met jongeren aan te gaan?  

10. Wil het college, net als vele randstedelijke gemeenten, gebruik maken van de mogelijkheid om in 
samenwerking met een erkende MDT-organisatie zoals IMCoach en in dialoog met jongeren een 
aanvraag voor financiële ondersteuning in te dienen? Zo nee, waarom niet?  

11. Het kabinet stelt ook ander budget beschikbaar om jongeren en jongvolwassenen meer 
perspectief te bieden in de coronatijd. Welke initiatieven onderneemt de gemeente om hiervoor in 
aanmerking te komen?  

 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 

 
Namens GroenLinks regio Weert,     Namens D66 Weert, 
Marieke Manders       Lizbeth Steinbach 

 

 

 

 

Bijlage: Toelichting Geestelijke gezondheid jongeren en jeugdigen 
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Toelichting 
geestelijke gezondheid  
jongeren en jeugdigen 

 

Toename eenzaamheid onder jongeren  

In een artikel van 1Limburg van 19 november 2020 wordt melding gemaakt dat de eenzaamheid 
onder jongeren toeneemt. In de tweede coronagolf komt dit meer aan het licht dan in de eerste. Mede 
doordat het overgrote deel van de jongeren en jeugd niet naar school kan, nagenoeg alle hobby’s niet 
meer mogelijk zijn en ook andere sociale activiteiten nauwelijks kunnen plaatsvinden.  

Voorspelling Nederlandse GGZ  

De Nederlandse GGZ waarschuwde er afgelopen oktober al voor; er waren grote zorgen over de 
gevolgen van de coronacrisis voor de geestelijke gezondheid van de Nederlandse bevolking. Er werd 
ook expliciet genoemd dat jongeren en jeugd de leeftijdsgroepen zijn waar de meeste zorgen naar 
uitgaan, daar zij het meest lijden onder het stilvallen van sociale interacties. Er is een toename van 
angst, stress en depressie te zien. 

Sterke toename crisismeldingen  

Eind december sloeg de GGZ alarm vanwege een sterke toename van het aantal crisismeldingen, 
toen voornamelijk in de Randstad. De stijgingen zaten tussen de 30 en 60% ten opzichte van de 
periode voor de coronacrisis. Het ging veelal om kwetsbare kinderen in een acute crisis, zoals een 
ernstige depressie, acuut suïciderisico en/of acute eetstoornis die dwangvoeding noodzakelijk 
maakte. 

Vooral jongeren en kinderen  

De Nederlandse GGZ stelt op 18 januari jl. dat vooral jongeren en kinderen worden getroffen door de 
verlenging van de lockdown, door het langdurig wegvallen van onderwijs, structuur en sociale 
contacten. Arne Popma (psychiater en hoogleraar kinder- en jongerenpsychiatrie) waarschuwt dat de 
omgeving van jeugdigen en jongvolwassen door de maatregelen minder hulp kan bieden. Ouders, 
broers en zussen hebben zelf zorgen, opa’s en oma’s mogen minder contact hebben, en op school 
en bij verenigingen is nu ook veel minder mogelijk. Daarnaast is de jeugd volgens Popma de 
afgelopen maanden steeds somberder en angstiger geworden door het ontbreken van perspectief en 
het vertroebelen van het toekomstbeeld. Ook stelt Popma dat de negatieve effecten niet direct na de 
lockdown zullen verdwijnen, maar nog meerdere jaren zal voortduren. 



 

 

 

 

 

Wilhelminasingel 101 

Correspondentie: Postbus 950, 6000 AZ Weert 

Telefoon: 14 0495 of (0495) 57 50 00 - E-mail: gemeente@weert.nl 

Website: www.weert.nl – Twitter: www.twitter.com/gemeenteweert 

 

 
 
GroenLinks Weert en D66 Weert 
T.a.v. mevrouw M. Manders en  
mevrouw L. Steinbach 
 
 

 
 

 

  

  

Weert, 17 februari 2021  

  

  

Onderwerp : Corona-gerelateerde vraagstukken van D66 en GroenLinks 

Uw kenmerk : 21-001 

Ons kenmerk : 1271410/1287077 

  

  

Beste mevrouw Manders/mevrouw Steinbach, 
 
 

 

Onderstaand treft u de beantwoording aan van de door u gestelde vragen. 
 
Vraag 1:  
a) Heeft het college in beeld hoe het met de geestelijke gezondheid van de 

jeugd en jongeren in Weert gesteld is? Zo ja, kunt u dit beeld delen met de 

gemeenteraad? 

Binnen het jongerenwerk, het Centrum voor Jeugd en Gezin (CJG) en op de scholen, 

heeft de aandacht voor de mentale weerbaarheid en eenzaamheid van jongeren de 

hoogste prioriteit. Dit is nu meer dan ooit nodig, en ook na de lockdown zal actie 

nodig blijven.  

Uit de GGD jeugdmonitor (daterend van voor corona) blijkt een stijging van depressieve 

klachten en eenzaamheid bij jongeren. In Weert zijn momenteel geen echt prangende 

situaties aan de orde, dan wel is er middels maatwerk direct geschakeld zodra er 

problemen werden gemeld. 

 

b) Zijn daarin verschillen tussen de eerste en tweede coronagolf te bemerken? 

Gebleken is dat in coronatijd meer mensen contact opnemen met ‘Veilig Thuis’. 
Het gaat daarbij vooral om mensen die vermoeden, dat er sprake is van huiselijk 
geweld in hun omgeving. Deze mensen vragen advies, hoe het beste te handelen. 
‘Veilig Thuis’ geeft aan dat de ernst van de problematiek toeneemt. ‘Veilig Thuis 
Noord- en MiddenLimburg' maakt zich dan ook – zeker gelet op de huidige verlenging 
en verzwaring van de coronamaatregelen – ernstige zorgen over (toename van) 

slachtoffers van huiselijk, seksueel geweld of kindermishandeling.    De verlengde 
sluiting van de scholen en de komst van de avondklok kan voor veel mensen moeilijk 
zijn. Het is voorstelbaar, dat als er problemen in een thuissituatie zijn, van welke 



aard dan ook, deze problemen nog groter worden. Een toename van geweld en 
eenzaamheid wordt dan ook verwacht. Met alle betrokken partijen proberen wij dit 
zoveel mogelijk te voorkomen. 
 

Vraag 2: 

a) Op welke manieren wordt er samengewerkt tussen verschillende 

hulporganisaties? 

- Dit onderwerp wordt met lokale partners uit het onderwijs, CJG, en Punt Welzijn 

besproken. Ook bij de Regionale Ontwikkelagenda Jeugd (ROJ) staan interventies 

gericht op fysieke en mentale gezondheid van jongeren op de agenda, met name in 

de werkgroep ‘Klaar voor de toekomst’. Platform Weert in Beweging en MET ggz 

sluiten aan bij deze werkgroep. 

- Jongeren hebben de mogelijkheid om op forums via de websites van CJG en GGD 

vragen te stellen. De landelijke app ‘Grow It!’ voor jongeren van 12 tot en met 25 

jaar, oorspronkelijk voor de regio Rotterdam, is nu landelijk voor alle jongeren vrij 

toegankelijk. 

b) Hoe wordt gezorgd voor vroegsignalering als kinderen en jongeren te 

kampen hebben met klachten over hun geestelijke gezondheid? 

- Alle partijen (dus ook de raad) worden gevraagd alert en in gesprek te blijven met 

jongeren, omdat we waarschijnlijk signalen missen van jongeren waarmee nu -

ondanks alle inzet- minder contact is.   

- Het jongerenwerk van Punt Welzijn biedt online activiteiten aan en heeft meer 

(digitaal) contact met jongeren. Vragen komen ook via een appje rechtsreeks bij de 

jongerenwerkers binnen. 

- Op dit moment wordt onderzocht of in Weert op korte termijn gestart kan worden 

met een pilot van het programma ‘Join us’, een bewezen methodiek om eenzaamheid 

onder jongeren aan te pakken, en die jongeren helpt hun sociale redzaamheid te 

vergroten. Als deze pilot succesvol is, zal er structurele financiering gezocht moeten 

worden zodat het programma ‘Join us’ structureel onderdeel wordt van het 

preventieve aanbod. 

- Via Coronahulp van Punt Welzijn kunnen vragen om hulp worden ingediend, dat gaat 

vooral om praktische hulp aan mindervaliden en ouderen. Daarnaast start de 

Provincie Limburg een communicatiecampagne om eenzaamheid aan te pakken. Er 

wordt bijvoorbeeld opgeroepen je buren te helpen (boodschappen doen, et cetera). 

De gouverneur vult aan met de campagne #AandachtVoorElkaar. 

- Punt Welzijn zet extra in op deurbezoeken aan ouders van peuters, kleuters, en extra 

aanbod ouder-kind in vakanties. Verder is Punt Welzijn gevraagd na te gaan of vrij-

willigers van ‘Coronahulp’ nu of na heropening van de scholen interesse hebben in 

tutoring of voorlezen op scholen. 

 
 
Vraag 3 
In de sectorrapportage GGZ van de Inspectie Gezondheid en Jeugd wordt 
aanbevolen dat GGZ-instellingen en gemeenten meer samenwerken en 
overleggen op het gebied van dagbesteding van cliënten, aangezien dit in de 

eerste golf niet gebeurd is. In hoeverre is dit nu wel het geval?  
- Ambtelijk zijn geen signalen vanuit GGZ-instellingen bekend dat meer samenwerking 

en overleg noodzakelijk / wenselijk is tussen gemeenten en instellingen. Evenmin 

hebben wij reacties ontvangen op vragen onzerzijds of dienstverlening ernstig 

stagneert of belemmert wordt door Corona. Het signaal van de IGJ wordt daarom 

niet herkend. 



 
 
 
Vraag 4  
a) Hoe verloopt de communicatie over de (geestelijke) gezondheid van 

jongeren met onderwijsinstellingen in het primair, voortgezet en speciaal 

onderwijs?  

- Sinds het begin van de coronacrisis, is er contact met onderwijs en kinderopvang. De 

lijnen zijn kort. Er zijn afspraken gemaakt, dat er wordt gebeld of gemaild zodra er 

vragen zijn. Samen wordt hierbij naar een oplossing gezocht. 

 
b) En zijn er contacten met MBO’s, hogescholen en universiteiten over Weerter 

kinderen en jongeren? Wellicht kan hierin samen opgetrokken worden?  

- Voor het MBO zijn dezelfde afspraken gemaakt als bij het primair, voortgezet en 

speciaal onderwijs. Verder geldt hier, dat het team Leerplicht / ‘Regionaal Meld- en 

Coördinatiepunt vroegtijdig schoolverlaten (RMC)’ nauwe contacten onderhoudt met 

het onderwijs over de Weerter kinderen en jongeren. 

 

 
Vraag 5 

Is het college in gesprek of in overleg met de onderwijsinstellingen over het 
grote tekort van stageplekken?  
- Periodiek wordt er hierover met Gilde Opleidingen overleg gevoerd. Dit stamt nog 

van vóór de coronacrisis. Er is daarbij de afspraak gemaakt, dat zij de gemeente 

informeren als er zich qua stageplekken tekorten voordoen. 

 
Vraag 6 
Ziet het college hierin een rol voor zichzelf en de gemeente Weert? Denk aan 
het faciliteren en zelf opnemen van meer MBO-stagiaires.  
- Hierin wordt al voorzien. Er worden bijvoorbeeld in overleg met docenten concrete 

onderzoeksopdrachten uitgevoerd door MBO-leerlingen. Ook hebben leerlingen van 

Gilde Opleidingen, studierichting Veiligheid, stage gelopen als toezichthouder 

Algemene Plaatselijke Verordening en Afvalstoffenverordening. 

 

 

Vraag 7 
a) Welke rol en functie hebben de leerplichtambtenaren?  

- De leerplichtambtenaar is een intermediair en vraagbaak ouders en scholen; hét 

aanspreekpunt bij de gemeente. Een luisterend oor is voor leerlingen en ouders vaak 

voldoende, met geruststelling als resultaat. Dat geldt zeker in coronatijd. Niet de 

focus leggen op regels en handhaving, maar juist meedenken in oplossingen. Een 

taak die past in de huidige maatschappij waar nog altijd kinderen en jongeren in de 

knel komen, en het recht op onderwijs op een of andere manier wordt belemmerd. 

Het recht op onderwijs wordt belangrijker, dan de plicht om onderwijs te volgen. 

Hiervoor is een goed inlevingsvermogen nodig, én de wil en passie om jonge mensen 

vooruit te helpen. Dit voorkomt dat zij school gaan verlaten, geen diploma’s halen en 

mogelijk in de fout gaan. 

- Er is een tijdelijk (ziekte-)verzuimprotocol onderwijs op afstand voor scholen 2020 

opgesteld. De brief en het protocol zijn naar de scholen gestuurd, daarna is contact 

opgenomen met de scholen om het toe te lichten.  



 

b) Informeren zij het college over de leerlingen en het (thuis)onderwijs tijdens 

deze lockdown?  

- Dit is niet corona-gerelateerd. Het team Leerplicht/RMC informeert het college 

sowieso periodiek. 

c) Zijn er signalen dat leerlingen onvoldoende zijn toegerust om 

thuisonderwijs te volgen? Zo ja, welke signalen zijn dat en welke 

oplossingen zijn mogelijk?  

- Nee, die signalen zijn er niet. Alle Weerter scholen zijn aan het begin van de 

coronacrisis benaderd met de vraag of er op dit gebied knelpunten waren. Zowel 

vanuit het middelbaar beroepsonderwijs en voorgezet onderwijs werd geven dat zij 

geen problemen hadden en iedereen hebben kunnen voorzien van de benodigde 

materialen. Ook vanuit het primair onderwijs hebben wij geen vragen/signalen 

ontvangen dat dit tot problemen geleid heeft. We blijven alert en zullen er alles aan 

doen om alle kinderen te voorzien van de benodigde materialen om thuisonderwijs te 

volgen. 

 

 

Vraag 8 

Is het college voornemens om zelf de dialoog met jongeren aan te gaan? Zo ja, 
hoe wilt u dit doen? Zo nee, waarom niet?  
- Ja, de portefeuillehouder onderwijs gaat in overleg met de leerlingenraden van de 

drie voortgezet onderwijsscholen, jongerenwerk Punt Welzijn, en het CJG. Hierover 

worden nu concrete afspraken gemaakt en een datum vastgelegd. 

 
Vraag 9 
Laat het college zich inspireren door de vele webinars die de VNG voor 
gemeenten organiseert om de dialoog met jongeren aan te gaan?  
- De gemeente is altijd bereid om goede ideeën in overweging te nemen en indien 

gewenst over te nemen c.q. in te zetten. 

 

Vraag 10 
Wil het college, net als vele randstedelijke gemeenten, gebruik maken van de 
mogelijkheid om in samenwerking met een erkende MDT-organisatie zoals 
IMCoach en in dialoog met jongeren een aanvraag voor financiële 
ondersteuning in te dienen? Zo nee, waarom niet?  

- Er zal breder behoefte zijn aan bestrijding eenzaamheid, contact en perspectief voor 

jongeren. Er ligt dus zeker een rol voor de gemeente en Punt Welzijn in 

ondersteuning bij evenementen die jongeren mogelijk na corona willen opzetten. 

Hierbij wordt aangehaakt bij actiemodus van de Provincie: “Limburg na corona”.   

- Verder maakt de gemeente zeker gebruik van mogelijkheden om financiële 

ondersteuning aan te vragen. Ook maken wij onze partners attent op de diverse 

regelingen die voor hen beschikbaar zijn. Een voorbeeld hiervan zijn de Weerter 

scholen uit het primair-, voortgezet en middelbaar beroepsonderwijs. Zij hebben 

aanspraak gemaakt op extra financiële steun vanuit het Rijk voor het organiseren en 

uitvoeren van inhaal- en ondersteuningsprogramma's voor hun leerlingen. Zij zijn 

bezig met het vormgeven van die inhaal- en ondersteuningsprogramma's. Deze 

verschillen per school, zodat ze zo goed mogelijk aansluiten bij wat er al loopt en 

juist de leerlingen en studenten geholpen worden die de ondersteuning het hardst 

nodig hebben. Dit past ook bij de interventies van de Gelijke Kansen Agenda. Extra 

onderwijs in vakanties of les op zaterdagen kunnen hier onderdeel van uitmaken. Er 



is een landelijke campagne "Fitblijvendoejesamen" waarbij gratis kan worden 

ingeschreven op online sportlessen en "workout van de dag".      Lifestyle Vitae uit 

Weert biedt hierin ook gratis lessen aan, net als via hun site.  

 
Vraag 11 
Het kabinet stelt ook ander budget beschikbaar om jongeren en 
jongvolwassenen meer perspectief te bieden in de coronatijd. Welke initiatieven 

onderneemt de gemeente om hiervoor in aanmerking te komen?  
- Met betrekking tot de 58 miljoen van het rijk: op 14 december is  € 10.000,- extra 

subsidie aangevraagd en toegekend door Jeugd aan Zet voor extra activiteiten door  

jongerenwerkers in de periode medio december tot eind februari. 

- Er is door het rijk een bijdrage van € 18.671 voor compensatie coronakosten voor 

jeugdwerk KVW en scouting verleend, vanwege het belang van continuïteit van 

activiteiten en jeugdwerk zeker na corona. De rijksbijdrage voor scouting is al 

doorgesluisd, we hechten aan continuïteit, waardering vrijwilligers jeugd.   

- Op 12 februari kregen we info via deze link, we gaan na welke mogelijkheden dit 

biedt. https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2021/02/12/kabinet-stelt-200-miljoen-euro-

beschikbaar-voor-welzijn-in-coronatijd 

 

 
 

 

Met vriendelijke groet, 

  

  
  
  

Hans Jansen 
hoofd afdeling OCSW 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

 

Bijlagen :  - 
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